
 

 
 
 
Artikel 41 vragen 
 
Betreft: 5G en zendmast op 
Rijksmonument 
 
Onlangs zijn er vervangende antennes aan de gevels van de kerktoren op de Schoolstraat in Megen 
aangebracht. Dit is een Rijksmonument. Na constatering dat deze vervangende antennes werden 
opgehangen heb ik technische vragen gesteld. Hierbij bleek dat het ging om nieuwe antennes die 
niet pasten binnen de vergunning zoals deze in 2003 was vergund. Er zou voor deze nieuwe 
antennes een nieuwe vergunning aangevraagd moeten worden. En dat was nog niet gedaan.  
 
De nieuwe antennes zijn behoorlijk wat groter en zichtbaarder op het rijksmonument de kerk. Het 
behoud van de prachtige historische kern van Megen en het monument heeft onze aandacht. De 
kernen Megen en Ravenstein staan gelukkig ook specifiek opgenomen in ons vastgestelde 
antennebeleid en kan er zonder vergunningsaanvraag niet zomaar worden verbouwd of aangepast 
aan een monument. 
 
Naar aanleiding van de beantwoording van mijn technische vragen, vraag ik me af of de gemeente 
hierin handhavend gaat optreden bij het uitblijven van de juiste vergunningsaanvraag. 
 
Bij de kerk in Berghem heeft een zelfde situatie gespeeld. Waarbij de provider vervangende 
antennes op hangt. En we naderhand constateren dat er een vergunning voor nodig was. Deze 
werd toen gegeven om het netwerk in de lucht te houden. Hierbij nemen we als gemeente een 
reactieve rol in. Waarbij we een situatie legaliseren door naderhand een vergunning te verstrekken 
omdat er anders mogelijk tijdelijk geen netwerk zou zijn. Deze route geeft de provider de ruimte 
om nieuwe antennes op te hangen. Waarbij we als gemeente weinig andere keus hebben dan te 
legaliseren. 
 
Na het lezen van onder andere de Impactanalyse antenne-en vergunningen beleid irt uitrol 5G van 
de VNG (zie bijlage 1) begrijp ik dat er vele soorten zendmasten zijn en vele soorten manieren van 
plaatsen. Zowel zichtbaar zoals nu op de kerk in Megen het geval is, als meer onzichtbare 
oplossingen. Het lijkt mij logisch dat daar (zeker bij monumenten en beschermde stadsgezichten) 
eerst naar gekeken zal worden. 
 
Volgens het Antenne register gaat het op de kerk in Megen om een 5G antenne. En zo zijn er 
binnen Oss al meerdere 5G masten actief. Er is bij inwoners nog veel onduidelijk over 5G en de 
effecten. Op dit moment zijn er nog geen uitslagen over metingen van straling van deze 5G 
masten. (zie antenne register: https://antenneregister.nl) 
 
In de Impactanalyse antenne- en vergunningen beleid irt uitrol 5G van de VNG worden mogelijke 
rollen van de gemeente uitgelegd en welke aandachtspunten een gemeente kan hebben in het 
faciliteren van de uitrol van het 5G netwerk. Aangezien er al meerdere 5G antennes actief zijn, en 
de gemeente in de uitrol van 5G een belangrijke rol kan spelen, lijkt het mij goed hier binnenkort 
met de raad een gesprek over te voeren en een rol te kiezen als het gaat om leidend of faciliterend 
zijn en daarin oogpunten zoals de communicatie naar inwoners, de dekking in Oss en een mogelijk 
verdienmodel. 
 
Mijn vragen aan het college: 

1. Hoe borgen wij dat 5G op een verantwoorde manier in Oss landt? 
a. Wat betreft de plaatsing en zichtbaarheid op gebouwen en met name monumenten  
b. Wat betreft communicatie met inwoners over de gezondheid en onrustgevoelen? 

 

https://antenneregister.nl/


2. Wat gaat het college doen aan de situatie bij de kerktoren van Megen aan de Schoolstraat? 
 

3. Hoe gaat het proces van plaatsing van antenne’s en meeting van de straling, wanneer 
weten we of een antenne veilig en goed geplaatst is? 

 
Met vriendelijke groet, 
Jessica Keijzer Nab 
 


